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                                                           ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ 
                                                         ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Φραγκίσκος Παρασύρης- Βουλευτής Ν. Ηρακλείου 

ΑΝΑΦΟΡΑ 

 

Προς τους Υπουργούς: 
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ.Θ.Σκυλακάκη 

Αγροτικής Ανάπτυξης,κ.Κ.Τσιάρα 

 

Θέμα: «Συγκεκριμένες προτάσεις από τον Πανελλήνιο Σύνδεσμο Aγροτικών 

Φωτοβολταϊκών». 

 
Ο Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής, κ. Φραγκίσκος Παρασύρης  
καταθέτει ως αναφορά στη Βουλή επιστολή του Πανελλήνιου Συνδέσμου αγροτικών 
φωτοβολταϊκών.  

Με την επιστολή επισημαίνεται η άδικη κατανομή του ηλεκτρικού χώρου για τους 
αγρότες μέχρι το 2020, παρά τη σχετική νομοθετική πρόβλεψη ενώ ζητούνται άμεσες 
ενέργειες για την δίκαιη κατανομή τόσο για τα εναπομείναντα MW πριν το 2020, όσο 
και του ηλεκτρικού χώρου που άνοιξε από το 2020 και μετά. 

Συγκεκριμένα ζητείται: 
α) επειδή υπάρχουν αυτή τη στιγμή δεκάδες MW αγροτικών φωτοβολταϊκών  
εγκλωβισμένα με εγγυητικές επιστολές, τα οποία έχουν πάρει αδυναμία σύνδεσης εδώ 
και 2 χρόνια- να δοθεί προτεραιότητα στο δίκτυο και σταθερή τιμή στα συγκεκριμένα 

έργα (370 αγρότες από όλη την Ελλάδα), προκειμένου να μπορέσουν και οι αγρότες να 
δουν τα οφέλη της παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας,  
β)να προχωρήσει το Ομαδικό Έργο 91 παραγωγών στο Μαργαρίτι Θεσπρωτίας 
γ) άμεση προκήρυξη του προγράμματος «Φωτοβολταϊκά στο χωράφι» με εφαρμογή του 

net metering και virtual net metering για ισχύ σταθμών έως 50kw. 
δ)η δυνατότητα τροποποίησης των απορριπτόμενων από το 2018, έργων net metering 
έως 50kW ενταγμένα στη δράση 4.1.3 (σχέδια βελτίωσης) του ΥπΑΑΤ και 
συνακάλουθα της ένταξης τους στο επικείμενο πρόγραμμα «Φωτοβολταϊκά στο  

Χωράφι» ενώ επισημαίνεται ότι για τα Αγροβολταϊκά, μετά την ψήφιση του νόμου 
5087/16-2-2024 αναμένεται μελέτη για το είδος των καλλιεργειών ΚΥΑ εντός διμήνου 
και θεσμικό πλαίσιο για την εφαρμογή των αγροβολταϊκών που έχουν καταθέσει 
σχετική πρόταση. 

Παρακαλώ αφού λάβετε υπόψη την επιστολή, να προχωρήσετε σε άμεσες ενέργειες 
προκειμένου να επιλυθούν άμεσα τα εν λόγω ζητήματα. 

Ο Αναφέρων Βουλευτής 
 

 
 

Φραγκίσκος Παρασύρης 
Συν(1) 
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ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟΣ ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ 
ΑΓΡΟΤΙΚΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΙΚΩΝ 
ΕΔΡΑ: ΚΙΛΕΛΕΡ ΛΑΡΙΣΑΣ 

ΑΦΜ: 997424237 
WEB SITE: afo.gr 
MAIL: info@afo.gr 
Τηλ: 2441077358 

 
Αρ.πρωτ. 13/29-3-2024 
 
Προς 

 
κ. Σδούκου Αλεξάνδρα 
Υφ. Ενέργειας 
κοινοπ. Σκυλακάκη Θεόδωρο 

Υπουργό Ενέργειας 
 
Αξιότιμη κυρία Σδούκου, 
Βάσει του ν. 3851/2010 οι αγρότες έως το έτος 2020 είχαν ποσόστωση 750MW. Μέχρι σήμερα 

οι αγρότες έχουν κατασκευάσει φ/β μονάδες περίπου 600MW.Τόσο τα εναπομείναντα MW πριν 
το 2020 όσο και ο ηλεκτρικός χώρος που άνοιξε από το 2020 και μετά, θεωρούμε ότι θα πρέπει 
να κατανεμηθεί δίκαια και στους αγρότες. Συγκεκριμένα: 
 

1. Αιτήματα αγροτών για φ/β πώλησης ενέργειας 
370 αγρότες από όλη την Ελλάδα, έχουν υποβάλει αίτημα για έργα εως 500kW, βάσει του Ν. 
4602/2019 και 4811/2021 (Μητρώο Αγροτών), έχουν καταθέσει την εγγυητική τους και 
αναμένουν όρους σύνδεσης. 

Όπως συζητήθηκε και στη συνέλευση, υπάρχουν αυτή τη στιγμή δεκάδες MW αγροτικών 
φωτοβολταϊκών εγκλωβισμένα με εγγυητικές επιστολές τα οποία έχουν πάρει αδυναμία 
σύνδεσης εδώ και 2 χρόνια. Ζητάμε έστω και τώρα να δοθεί προτεραιότητα στο δίκτυο και 
σταθερή τιμή στα συγκεκριμένα έργα προκειμένου να μπορέσουν και οι αγρότες να δουν τα 

οφέλη της παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας που τόσες άλλες ομάδες είδαν πριν από αυτούς 
(Ενεργειακές Κοινότητες, Στρατηγικές επενδύσεις, επενδυτές με διμερή συμβόλαια κτλ). 
 
2. Ομαδικό Έργο 91 παραγωγών, στο Μαργαρίτι Θεσπρωτίας: 

Στα πλαίσια της τελευταίας τροπολογίας για τα μέτρα μείωσης του ενεργειακού κόστους για την 
προώθηση του πρωτογενούς και δευτερογενούς τομέα και της απόλυτης προτεραιότητας που 
δίνονται σε συγκεκριμένα έργα, σας ενημερώνουμε ότι αυτή τη στιγμή υπάρχει κατατεθειμένη 
στον ΑΔΜΗΕ αίτηση για Οριστική Προσφορά Σύνδεσης από 91 αγρότες στον Μαργαρίτι 

Ηγουμενίτσας ισχύος 45 MW. 
Πρόκειται κυρίως για νέους αγρότες από όλα τα μέρη της Ελλάδας. Είναι η μοναδική ομαδική 
αίτηση αγροτών που έχει κατατεθεί και ζητάμε προτεραιότητα για όρους σύνδεσης. 
• Αρ. Πρωτοκόλλου ΑΔΜΗΕ: 5264/8-12-22 σε γραμμή Υ.Τ., με σημερινό περιθώριο: 850MW 

 
3. Φωτοβολταϊκά στο χωράφι 
 
Αναμένουμε άμεσα την προκήρυξη του προγράμματος «Φωτοβολταϊκά στο χωράφι» με 

εφαρμογή του net metering και virtual net metering για ισχύ σταθμών έως 50kw. Είναι ένα 
πρόγραμμα που μπορεί να δώσει μεγάλη ανάσα σε μεγάλο αριθμό αγροτών. Ένα σοβαρό 
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πρόβλημα που εντοπίσαμε μετά από επικοινωνία μελών μας με τους κατά τόπους διαχειριστές 
είναι το θέμα της υψηλής παραγωγικότητας. 
Υπάρχουν Περιφερειακές Ενότητες, ανάμεσα σε αυτές και η Λάρισα, στις οποίες δε δέχονται 

αιτήματα κάτω του 1 MW σε γη υψηλής παραγωγικότητας, με την αιτιολογία ότι το πλαφόν του 
0,8% έχει πιαστεί από έργα μεγαλοεπενδυτών που έλαβαν ΟΠΣ και είναι ενταγμένα στο πλαίσιο 
των Στρατηγικών Επενδύσεων και είναι ισχύος εκατοντάδων MW. Όπως γνωρίζετε, όλα τα 
αγροτικά έργα που προβλέπονται στον σχεδιασμό του προγράμματος που αναμένουμε 

αφορούν σε παροχές γεωτρήσεων, οι οποίες βρίσκονται σε χωράφια υψηλής παραγωγικότητας. 
Αντιλαμβανόμαστε όλοι επίσης τον αντίκτυπο στην κοινωνία που θα έχει η απόρριψή τους αφού 
ουσιαστικά δεν μπορούνε να γίνουν δεκτές οι αιτήσεις των αγροτών σε δική τους γη για 50 kw, 
ενώ ταυτόχρονα γίνονται δεκτές αιτήσεις των 500 MW. 

4. Απορριπτόμενα από το 2018, έργα net metering έως 50kW ενταγμένα στη δράση 4.1.3 
(σχέδια βελτίωσης) του ΥπΑΑΤ 
Σχετικά με τις Δράσεις 4.1.1 «Υλοποίηση επενδύσεων που συμβάλλουν στην 
ανταγωνιστικότητα της εκμετάλλευσης» και 4.1.3 «Υλοποίηση επενδύσεων που συμβάλλουν 

στη χρήση ΑΠΕ καθώς και στην προστασία του περιβάλλοντος»: πολλά από τα έργα που 
αιτήθηκαν επιδότησης για φωτοβολταϊκό αυτοπαραγωγής και εγκρίθηκαν, δεν υλοποιήθηκαν 
λόγω αδυναμίας σύνδεσης με το δίκτυο. Με αφορμή το επικείμενο πρόγραμμα «Φωτοβολταϊκά 
στο Χωράφι» και την άμεση προτεραιότητα στο δίκτυο φωτοβολταϊκών μέχρι 50kw, ζητάμε σε 

όσους δικαιούχους το επιθυμούν να προχωρήσουν σε τροποποίηση των σχεδίων τους για να 
εντάξουν και το φωτοβολταϊκό σταθμό μέσα σε αυτό. 
 
5. Αγροβολταϊκά 

 
Μετά την ψήφιση του νόμου 5087/16-2-2024 αναμένεται μελέτη για το είδος των καλλιεργειών 
ΚΥΑ εντός διμήνου και θεσμικό πλαίσιο για την εφαρμογή των αγροβολταϊκών. 
Επανακαταθέτουμε την σχετική πρόταση. 

Είμαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε διευκρίνιση. 
 
Με τιμή, 
 

Ο Πρόεδρος                                                                                   Ο Γεν. Γραμματέας 
 
Σπανούλης Κων/νος                                                                         Γιωτάκος Κώστας 




